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Na osnovu diskusija sa održanog 3. Bjelopoljskog biznis foruma, može se
donijeti jedan opšti zaključak, da je razvoj poljoprivrede kroz novu proizvodnju i
zagarantovani otkup uz uvezivanje sa turizmom neophodno Bijelom Polju.

Kao pojedinačne zaključke istakli bismo sljedeće :

1. Očekujemo izgradnju otkupnog centra za poljoprivredne proizvode u Bijelom
Polju kao preduslov daljeg razvoja poljoprivrede i nastavak investicionog ciklusa
započetih kapitalnih projekata koji će doprinijeti da mladi i obrazovani ljudi ostaju
u Bijelom Polju.

2. Neophodna je standardizacija poljoprivrednih proizvoda u Bijelom Polju, kao i
na Sjeveru Crne Gore. Posebno je važno stimulisati brendiranje izvornih
bjelopoljskih poljoprivrednih proizvoda. Neophodno je da lokalni poljoprivredni
proizvođači dobiju uputstva kakve poljoprivredne proizvode da proizvedu, a sa
druge strane zagarantovani otkup od strane hotela, ugostiteljskih objekata,
otkupnih centara.

3. Daje se podrška uvođenju premija koje se dodjeljuju od strane Ministarstva
poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede za zasade žitarica i krompira, a do kraja
2023. godine očekujemo da u značajnoj mjeri dođe do povećanja prinosa i
dovoljnosti ovih kultura za Crnu Goru. Takođe, predlažemo da se stavka o
nadmorskoj visini do 600m za poljoprivredne površine ukloni ili izmijeni kao
obavezan uslov poljoprivrednim proizvođačima na javnim konskursima koji se
sprovode od strane Ministarstva poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede, a
finansiraju se iz fondova EU.



4. Potrebno je promovisati poljoprivredne proizvode i turističke ponude koje
nema region, a koji su specifično obilježje Bijelog Polja. Ovi poljoprivredni
proizvodi moraju imati sertifikat sa geografskom oznakom porijekla i sadržati
minimum 70% sirovina crnogorskog porijekla.

5. Opština Bijelo Polje – Savjet za ekonomski razvoj da ustanovi priznanje
Bjelopoljskog biznis foruma – Bjelopoljska povelja, koje će se dodjeljivati na
Bjelopoljskom biznis forumu najzaslužnijim ljudima/institucijama koji doprinose
razvoju Bijelog Polja i Sjevera Crne Gore.

6. Potrebno je aktivnije promovisati kreditne linije Investiciono-razvojnog fonda
Crne Gore na Sjeveru Crne Gore, jer statistika pokazuje da je jako mali procenat
iskorišćenosti sredstava na Sjeveru CG. Potrebno je sa dodatnom pažnjom
osmisliti posebne kreditne linije za Sjever CG, koje treba upodobiti sa otežanim
uslovima poslovanja na sjeveru.

7. Bijelo Polje trenutno ne raspolaže sa dovoljnim brojem smještajnih jedinica za
prihvat turista. Nužno je da u narednom periodu bude izgrađeno više hotela i
drugih smještajnih jedinica kako bi pretendovali da postanemo ozbiljan turistički
centar regiona.

8. Potrebno je uputiti apel Vladi Crne Gore da poljoprivredna proizvodnja na
Sjeveru CG mora biti oslobođena plaćanja PDV-a na određeni broj godina, kako bi
vanrednim poreskim mjerama pospješili razvoj poljoprivrede na Sjeveru CG i
zaustavili dalji odliv stanovništva.

Da li su zaključci anticipirali buduća dešavanja u našoj Opštini vidjećemo na 4.
Bjelopoljskom biznis forumu naredne godine.
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